
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 19. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 349 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mona Juul (KF). 

 

Spørgsmål nr. 349:  

”Ministeren bedes oplyse, hvad formålet med apotekernes økonomimodel er, og om 

modellens formål er, at lægemiddelavancen skal være lav, og at apotekerne skal 

tjene penge på frihandelsvarer, hvor de er i fri konkurrence med andre brancher eller 

om målet er, at apotekerne skal tjene penge på at distribuere lægemidler og have et 

minimum af salg af andre frihandelsvarer? ” 

 

Svar: 

Spørgsmålet besvares foreløbigt, da ministeriet ikke kan nå at besvare spørgsmålet 

inden fristen. Jeg forventer at svare endeligt ultimo januar 2021.  
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